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Menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 

Den 29. april 2025 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.30 – mødeslut kl. 20.43 

 

MR-medlemmer til stede:  

Alejandra Jose Torres Mendez, Bente Kongerslev, Christopher Lillman, Eva Plambeck Olsen, Iben 

Andersen, Jacobo Ramirez Nuñez, Mariann Horn, Ole Hansen, Pernille Østrem, Thomas Høg 

Nørager 

MR-medlemmer afbud:  

Charlotte Bak (suppleant), Laura Marie Sinius Månsson (orlov), Sussie Lundberg, Toril Steffensen 

Øvrige til stede:  

Stine Borbye Edelvang (medarbejderrepræsentant), Arlette Gürtler, Rasmus Underbjerg Pinnerup 

(kordegn, referent) 

 

Punkter til beslutning 

1. Valg af ordstyrer (jf. forretningsordenens § 4, stk. 3) v/ Iben 

Iben blev valgt som ordstyrer. 

 

2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 

Der blev tilføjet et punkt 6 på basis af en henvendelse fra Folkekirkens Nødhjælp. 

Dagsordenen blev derudover godkendt som udsendt med den deraf følgende 

omnummerering. 

 

3. Kan referatet fra MR-mødet den 18. marts godkendes? (Bilag 3.1) 

Referatet blev godkendt. 

 

4. Forslag til FU- og MR-møder i efteråret   v/ Iben 

Forretningsudvalget har foreslået følgende datoer: 

FU-møder: 12/08 09/09 21/10 11/11 

MR-møder:  26/08 24/09 28/10 26/11 

Forslaget blev vedtaget. 

 

5. Godkendelse af endeligt anlægsprojekt ’25–’26 v/ Iben & Eva (Bilag 5.1) 

MR søgte midler til projektet og fik dem bevilget i ’24, men af diverse årsager er projektet 

blevet dyrere end først projiceret. Projektet er nu anslået til 10,3 millioner i den endelige 

version, som ikke på indholdssiden rummer noget nyt ift. hvad der er behandlet og 

vedtaget tidligere. Det samlede MR bakker op om det opdaterede projekt. 
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6. Henvendelse fra Folkekirkens Nødhjæp om kampagne 

Folkekirkens Nødhjælp har kontaktet os, fordi de gerne vil have lov til at hænge sko op i 

træerne omkring kirkepladsen som et event ifm. en kampagne ved navn ”Bomber er ikke for 

børn”, som har som formål at rejse midler til at beskytte børn og familier i konfliktramte 

områder og at sætte fokus på konsekvenserne af krig. 

Menighedsrådet stiller sig positivt. 

 

Tre kvarters kirkesnak    v/ Christopher og Pernille 

Christopher og Pernille lagde op til samtale om visioner for Stefanskirken. 

 

Punkter til orientering 

7. Provstiudvalget v/ Bente (Bilag 6.1) 

Bente er ifm. Lauras orlov indtrådt som stedfortræder i Provstiudvalget og deltog i seneste 

møde. Mødet var kort, da der skulle være budgetsamråd efterfølgende. Folk blev opfordret 

til at søge af den fri reserve. Der blev behandlet et nyt budget til fællesgudstjenesten anden 

pinsedag. Der blev nedsat et udvalg til at arrangere fælleskirkelig barbecue. 

Eva deltog i det efterfølgende budgetsamråd, hvor der bl.a. blev orienteret om stiftets 

planer om stiftsråd m.m. 

 

8. Kirkeværgen orienterer    v/ Eva 

Her har været en murer og fikse bl.a. storstenen hos Pernille og i den forbindelse indsat en 

allikerist, der forhåbentlig reducerer antallet af uindbudne duer i præsteboligen. 

 

9. Budgetmøder i efteråret   v/ Iben 

Budgetmøder er planlagt på følgende datoer: 

— Torsdag d. 18. september kl. 18.30-21 

— Torsdag d. 9. oktober kl. 18.30-21 

Budgetmøderne løber forslag til budget for 2026 igennem med en tættekam og retter til, 

hvorefter KAM udarbejder et endeligt forslag til vedtagelse på MR-mødet sidst i oktober. 

Alle opfordres til at deltage, og man behøver ikke at være regnskabskyndig. Man skal blot 

have interesse for, hvordan Sankt Stefans Sogn bruger sine midler. 

 

10. Forberedelse ifm. gulvprojektet   v/ Pernille 

Vi har ansøgt Anna Kirke om lov til at bruge deres kirkerum til bisættelser i lukkeperioden, 

primært mandag og tirsdag. Pernille og Stine har holdt møde med dem i dag. Derudover 

har vi også søgt de andre kirker på Nørrebro om tilsvarende og er blevet mødt med 

overstrømmende imødekommenhed. 

Den 26. oktober holder vi Halloween-gudstjeneste sammen med Anna Kirke, og d. 7. 

december har Anna Kirke fødselsdag, i hvilken forbindelse vi holder pastoratsgudstjeneste 

hos dem, hvor vi er blevet bedt om at stå for underholdning (foredrag, musik eller lign.). Vi 
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har derudover aftalt drop-in-dåb d. 28. februar 2026, hvor også konfirmanderne skal døbes, 

og fælles sogneindsamling, således at vi holder vores egen gudstjeneste i festsalen, men 

derefter fælles går i Anna Kirke og igangsætter indsamlingen. Derudover er vi booket ind 

på udvalgte lørdage i perioden, hvor vi har lov at holde dåbsgudstjenester kl. 10 i Anna 

Kirke.  

Vi har tillige aftalt med Hellig Kors Kirke, at vi kan holde konfirmationer dér den sidste 

lørdag i april, samt vores sædvanlige Kim Larsen-gudstjeneste. Det aftales nærmere ved et 

møde her i maj.  

Vi planlægger at låne en mobil døbefont, så vi kan holde dåb i festsalen efter behov. 

Vi planlægger at rykke vores traditionsrige fællessangsarrangement ”ud af huset”, rundt 

omkring på caféer og lignende i bydelen; tilsvarende med strikkesalonen. 

 

11. Formanden/kontaktpersonen orienterer   v/ Iben 

Iben har været til formandsmøde med de andre MR-formænd i provstiet, hvor hun også fik 

et godt indtryk af de andre menighedsråds store velvilje til at ville hjælpe os i den 

kommende nedlukningsperiode. 

Iben og Stine har været til et forum for kontaktpersoner, hvor Statens Kompetencefond 

berettede om muligheden for at søge midler til kompetenceudvikling af de ansatte. Der vil 

være en egenbetaling fra kirken. Der blev opfordret til intern kompetenceudvikling, hvilket 

skal forstås således, at medarbejdere, der har været på kompetenceudviklingskursus, 

efterfølgende kan videreformidle disse kompetencer til andre ansatte på arbejdspladsen. 

 

12. Aktiviteter. v/ præsterne 

Der er kommet gang i vores nyhedsbrev, der indtil videre er udkommet i to installationer. 

Opfordr gerne venner og bekendte til at melde sig til nyhedsbrevet. Man kan gøre det 

nederst til højre på vores hjemmeside: stefanskirken.dk 

Vi afholdt drop-in-dåb d. 5. april, hvor der blev døbt ca. 40 personer. Det var en succes, og 

der skal lyde en stor tak til alle frivillige og deltagende. 

Der var premiere på Stefanskirkens nye strikkesæson, hvor der deltog ca. 30 personer. Det 

var super-hyggeligt med kage og andet godt. Næste gang er Iben og Maria værter, og alle 

opfordres til at deltage. 

Vi har haft besøg af dokumentarfilmsfestivalen CPH:DOX med dokumentarfilmen ”Girls & 

Gods” med live-orgelmusik og efterfølgende koncert.  

Påskens arrangementer blev godt afviklet og var godt besøgt som sædvanligt. 

Ugen efter havde vi årets konfirmationer, fordelt på tre gudstjenester, som forløb uden 

problemer.  

Snart begynder havedagene igen, hvor man en gang om måneden går i haven efter 

højmessen. I år bliver det med værter for hver gang. 

Om ca. tre uger løber Rock For Træer af stablen. 

Fællessang og torsdagsrundstykker fortsætter ufortrødent med stor entusiasme og 

https://www.stefanskirken.dk/
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tilslutning. 

 

13. Evt. 

a. Vi har modtaget opfordring fra kirkeministeren til at ringe med klokkerne 12.00–

12.15 mandag d. 5. maj i anledning af 80-året for befrielsen. Vi følger opfordringen. 

b. Kirke Care Nørrebro fylder tre år og der er fest på fredag d. 2. maj i Kristuskirken i 

Baggesensgade. Der er bl.a. oplæg ved René Pedersen fra Sociolancen. 

c. Vi har fået en henvendelse fra Kristelig Dagblad, som tilbyder rabat på flere af deres 

abonnementer. Kontakt kordegnen, hvis det har interesse. 

d. Pernille takker for opmærksomheden ifm., at hun blev konfirmeret. 

 

Mødet afsluttedes kl. 20.43. 

 

Kommende FU-møder i første halvdel af 2025: 

14/5, 4/6 

 

Kommende MR-møder i første halvdel af 2025: 

27/5, 19/6 


